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Êàëîíêà ðýäàêòàðà

Ðàñö¸ì?
Напрыканцы мінулага месяца

ў дзяржаўных раённых выдан-

нях нашага рэгіёна ў адзін

дзень, 29 ліпеня, з’явіліся спра-

ваздачы аддзелаў статыстыкі

аб выніках развіцця Бялыніцка-

га, Шклоўскага і Круглянскага

раёнаў у першым паўгоддзі

2009 года. Справаздачы атры-

малісь паўсюль аптымістыч-

ныя, нават назвы падзагалоў-

каў мае шаноўныя калегі з ра-

ённых газет далі суадносныя:

“Аб’ём інвестыцый у жылішч-

нае будаўніцтва павялічваец-

ца”, “Прагноз выконваецца”,

“Прагрэс сельгасвытворчасці”

і г. д. Аднак, маючы сякую-та-

кую эканамічную адукацыю,

пасля прагляду лічбаў справаз-

дач, мне гэтыя аптымістычныя

лозунгі здаліся, як бы гэта ска-

заць лагодней, занадта пера-

большанымі. Што, дарэчы, і

пацвердзілі ў наступных нума-

рах раённыя газеты “Зара над

Друццю”, “Сельскае жыццё”,

“Ударны фронт”, апублікаваў-

шы інфармацыю аб чарговых

пасяджэннях райвыканкамаў,

прысвечаных вынікам сацы-

яльна-эканамічнага развіцця

раёнаў нашага рэгіёна ў пер-

шай палове гэтага года.

Высветлілася, што ў Бя-

лыніцкім раёне змаглі дасяг-

нуць нядрэнных вынікаў у выт-

ворчасці сельгаспрадукцыі,

але ў той жа час аб’ём прадук-

цыі прамысловасці раёна за

паўгоддзе ў параўнанні з міну-

лым годам паменшыўся на 10

%.

Таксама знізілася адносна

адпаведнага перыяду мінулага

года сярэднеспісачная коль-

касць прамыслова-вытворчага

песаналу – на 7,1 %, а прадук-

цыйнасць працы – на 3,1 %.

Значна менш (на 4,5 %), чым

у мінулым годзе,закуплена ма-

лака ў насельніцтва – 1109 тон.

Закупкі буйной рагатай жывё-

лы ў насельніцтва наогул пра-

валены – купілі ўсяго 710 галоў,

што на 28 % менш мінулагод-

няга. Незразумела толькі, для

якой карысці ў Бялыніцкім раё-

не крыху больш месяц таму

праводзілі пасяджэнне “Аб ме-

рах і прапановах па выкананню

Праграмы развіцця падсобных

гаспадарак”. Магчыма, для “га-

лачкі”...

Яшчэ горшая сітуацыя ў Круг-

лянскім раёне. Пасля сыходу

на кіруючую пасаду ў Магі-

лёўскі раён Дзмітрыя Горабава,

паказчыкі чамусьці, як гэта да-

волі часта бывае, пачалі “сы-

пацца”. Не забяспечана выка-

нанне прагнозных паказчыкаў

па тэмпу росту валавай прадук-

цыі сельскай гаспадаркі ў гас-

падарках усіх катэгорый, зніжа-

юцца тэмпы росту рознічнага

таваразвароту. Нявыкананы

яшчэ цэлы шэраг прагнозных

паказчыкаў.
(Çàêàí÷. íà ñò.2)

Ó Ìàã³ë¸¢ñêàé

âîáëàñö³ áóäçå

ñêàðî÷àíà

êîëüêàñöü

ñåëüñàâåòà¢
ßê ñòàëà âÿäîìà

ðýäàêöû³ “Ðýã³¸íà”, óæî

íàïðûêàíöû ãýòàãà ãîäà ¢

âîáëàñö³ ïëàíóåööà

çíà÷íà ñêàðàö³öü

êîëüêàñöü ñåëüñàâåòà¢.

Гэта непасрэдна закране і

наш рэгіён, бо, па словах суп-

рацоўнікаў мясцовых органаў

выканаўчай улады, аб’ядно-

ўваць сельсаветы плануецца і

ў Бялыніцкім, Круглянскім і

Шклоўскім раёнах.

Чуткі аб магчымым скара-

чэнні колькасці сельсаветаў

шляхам іх аб’яднання ў нашым

рэгіёне хадзілі даволі даўно,

але ніякай дакладнай інфарма-

цыяй на гэты конт невалодалі

нават самі супрацоўнікі гэтых

устаноў.У прэсе можна было

прачытаць аб тым, што экспе-

рымент па аб’яднанню малана-

селеных сельсаветаў распача-

ты ў мінулым годзе ў Віцебскай

вобласці.

І вось днямі “Рэгіёну” стала

вядома, што гэту ініцыятыву

збіраецца падтрымаць і Магі-

лёўская вобласць, бо эксперы-

мент прызнаны паспяховым на

самым верху. Спачатку плана-

валась пачаць працу па аб’яд-

нанню сельсаветаў ужо зараз,

але, у сувязі з тым, што восен-

ню гэтага года ў краіне будзе

праводзіцца перапіс насельні-

цтва, вырашана адкласці пача

(ïðàöÿã íà ñò. 2)
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Ðàñö¸ì?
(Çàêàí÷ýííå. Ïà÷. íà ñò. 1)

Пералічваць іх нябуду, бо гэта займе шмат месца, адзначу адзін

важкі паказчык – за студзень-чэрвень 2009 г. у сельгаспрадпры-

емствах раёна срэдні надой малака ад каровы склаў 2161 кг, што

на 4,8 % менш, чым у мінулым 2008 годзе.

Прамысловасць раёна працуе на склад, дапушчана значнае

перавышэнне запасаў гатовай прадукцыі суадносна нарматыва.

Ну а больш за ўсіх вызначыўся “флагман” нашага рэгіна –

Шклоўскі раён, дзе нявыканана шмат асноўных прагнозных па-

казчыкаў. Рэзка знізілісь аб’ёмы экспарта, выраслі запасы гато-

вай прадукцыі. Не забяспечылі выхад на прагнозныя паказчыкі

па прадукцыі прамысловасці шэраг прадпрыемстваў, у тым ліку

вядучыя - РУП “Завод газетнай паперы” і ААТ “Папяровая фаб-

рыка “Спартак”. Мне асабіста дык наогул не зусім зразумела, калі

нарэшце пачне працаваць па сапраўднаму і даваць прыбытак

“Завод газетнай паперы”, працу якога кіраўнік краіны Аляксандр

Лукашэнка “распачаў” яшчэ ў траўні мінулага года і ў будаўніцт-

ва якога ўпёрта процьма грошай. Помніцца, на адкрыцці Аляк-

сандр Рыгоравіч называў завод «валютным праектам», які мусіў

да 2010 года забяспечыць патрэбы айчынных друкаваных СМІ і

выдавецтваў, а палову сваёй прадукцыі прадаваць на міжнарод-

ных рынках.

Не забяспечана ў Шклоўскім раёне і выкананне прагнозу па

рознічнаму таваразвароту (100,9 % пры прагнозе 117,5 %), рос-

ту платных паслуг насельніцтву (108,2 % пры прагнозе 117,5%).

Па выніках працы за студзень-чэрвень 2009 г. колькасць страт-

ных арганізацый па раёну значна вырасла, іх удзельная вага ў

агульнай колькасці склала 8,3 %, што вышэй мінулагодняга. Не-

забяспечана выкананне задання па росту заработнай платы,

энергезберажэнню.

Дарэчы, рэальная зарабатная плата (зарабатная плата, разліча-

ная з улікам росту цэн на тавары і паслугі) ў Шклоўскім раёне у

траўні 2009 года склала 773,9 тыс. рублёў, яна зменшылась ў

параўнанні з траўнем 2008 г. на 0,3 %. Пра што больш гаварыць...

Такі вось дзіўны “рост” атрымліваецца ў нашым рэгіёне ў пер-

шым паўгоддзі гэтага года. Помніцца, у гады Савецкага Саюза

мы таксама раслі “шалёнымі” тэмпамі, збіралісь абагнаць ЗША.

Вынік вядомы ўсім...

Уважліва чытайце статыстычныя справаздачы, шаноўныя чы-

тачы, і Вам усё стане зразумела. А пакуль будзем спадзявацца,

што “праклятыя” капіталісты з МВФ дадуць чарговы крэдыт на

пражыццё.

Áàðûñ Âûðâ³÷

Ó Ìàã³ë¸¢ñêàé

âîáëàñö³ áóäçå

ñêàðî÷àíà

êîëüêàñöü

ñåëüñàâåòà¢
(Ïðàöÿã. Ïà÷. íà ñò. 1)

так працэсу аб’яднання на

перыяд пасля заканчэння пе-

рапісу.

Наконт перспектыў аб’яд-

нання і перспектыў у дзейнаці

сельскіх Саветаў днямі ў газе-

це “Беларуская ніва” выказаў-

ся старшыня Магілёўскага аб-

ласнога Савета дэпутатаў

Уладзімір Панцюхоў.

У прыватнасці, ён заявіў, што

эканамічна мэтазгодна аб’яд-

ноўваць сельсаветы, коль-

касць пражываючага насельн-

іцтва ў якіх менш за тысячу ча-

лавек, а ў ідэале ў адным сель-

савеце менш за трох тысяч ча-

лавек наогул непавінна пражы-

ваць. Таксама Уладзімір Пан-

цюхоў адзначыў, што патрэбна

строга прытрымлівацца праві-

ла – ненашкодзь. Сёння з-за

вялікай колькасці разнастай-

ных даведак у старшынь не ха-

пае часу на працу непасрэдна

з людзьмі. Скарачэнне ж сель-

выканкамаў дазволіць пашы-

рыць іх штат.

Зараз супрацоўнікі сельвы-

канкамаў знаходзяцца ў пэў-

най разгубленасці з-за нявыз-

начанасці свайго далейшага

лёсу. Бальшыня з іх працуюць

на сваіх, даволі добрых, па вяс-

коваму разуменню, пасадах

доўгія гады, атрымліваючы за

(Çàêàí÷ýííå íà ñò. 3)

Âñòàíü ïîðàíüøå!

Жители Круглянского района (Могилевская область), которым

необходимо добраться в областной центр, теперь смогут эконо-

мить на поездках. Руководство местного филиала автобусного

парка ОАО “Могилевоблтранс” приняло решение снизить цены

на билеты на автобусы, которые отправляются из Круглого в

Могилев. Правда, такой порядок касается всего двух рейсов: на

7.00 и 14.50. В это время можно купить билеты за 6220 рублей.

Но уже на 9.00, 12.00 и 18.00 в будние дни проезд будет стоить

8090 рублей.
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Ó Ìàã³ë¸¢ñêàé âîáëàñö³ áóäçå

ñêàðî÷àíà êîëüêàñöü ñåëüñàâåòà¢

(Çàêàí÷ýííå. Ïà÷. íà ñò. 1-2)

сваю працу нядрэнны заробак і зарабляючы так званы “стаж

дзярслужачага”, які дае магчымасць датэрмінова выйсці на пен-

сію і атрымліваць яе ў большым памеры.

Я пагутарыў з шэрагам супрацоўнікаў сельвыканкамаў. Высвет-

лілася, што, нягледзечы на скаргі на неверагодна цяжкія ўмовы

працы, абсалютна ніхто з маіх суразмоўцаў не выказаў ніякага

жадання вярнуцца працаваць у сельскую гаспадарку альбо ў

сістэму народнай адукацыі. Усе спадзяюцца, што праблема неяк

вырашыцца і ўдасца застацца працаваць на сваёй пасадзе.

Што ж датычыцца звычайнага вясковага насельніцтва, сярод

якога многа старых нямоглых людзей, то праблем у яго, пры не-

абходнасці атрымаць якую-небудзь паперку, верагодна, прыба-

віцца. Але тут Уладзімір Панцюхоў спадзяецца, што кіраўнікі гас-

падарак будуць аказваць дапамогу чалавеку, каб даехаць да сель-

савета. Ды і, па яго словах, наогул усе пытанні можна вырашыць

па тэлефоне.

Сапраўды, выканкамы сельсаветаў у нашай краіне даўно пе-

ратварыліся ў незразумелы дадатак да сельгаспрадпрыемстваў,

які займаецца выдачай процьмы паперак і даведак насельніцт-

ву, ды збірае разнастайныя падаткі...

Ñÿðãåé Ñåìÿíîâ³÷

Äàâåäêà “Ðýã³¸íà”
Зараз у нашым рэгіёне дзейнічаюць наступныя сельскія саве-

ты:

Бялыніцкі раён – 8 сельскіх саветаў: Вішоўскі, Галоўчынскі, За-

польскі, Ланькаўскі, Лебедзянкаўскі, Машчаніцкі, Цяхцінскі, Эсь-

монскі.

Круглянскі раён -  7 сельсаветаў: Комсеніцкі, Круглянскі, Кру-

чанскі, Ляснянскі, Рубежскі, Цяцерынскі, Шапялевіцкі.

Шклоўскі раён – 12 сельскіх саветаў: Александрыйскі, Ардацкі,

Гарадзецкі, Гарадзішчанскі, Заходскі, Каменна-Лаўскі, Рыж-

кавіцкі, Славенскі, Старасельскі, Талкачоўскі, Фашчаўскі, Чорна-

ручскі.

Ó Øêëîâå

ïðàéøî¢ “äçåíü

àãóðêà”
Óæî íåêàëüê³ ãàäî¢

çàïàð øêëà¢÷àíå

àäçíà÷àþöü íåçâû÷àéíàå

ñâÿòà – ñâÿòà àãóðêà.

Вось і ў гэтым годзе 8 жніўня
падобнае мерапрыемства ад-
былося ў Шклове каля скульп-
турнай кампазіцыі “Агурок” і на
плошчы каля раённага Дома
культуры.

Вырошчванннем і продажам
агуркоў шклаўчане займаюцца
вельмі даўно, таму к гэтай га-
родніне адносяцца з вялікай
павагай. Ураджэнцы іншых ра-
ёнаў Магілёўшчыны нават, за
вялікую прывязанасць да агур-
коў шклаўчан, у прыватных гу-
тарках паміж сабой называюць
іх “агурэчнікамі”. Ну а пасля
таго, як у горадзе ў 2007 годзе
з’явіўся помнік агурку, Шклоў
стаў безумоўнай сталіцай гэтай
гародніны для ўсёй Беларусі.

У свяце прыняло ўдзел вельмі
многа людзей, тым больш, што
надвор’е стаяла цёплае і со-
нечнае. Плошча каля Дома
культуры на некаторы час пе-
ратварылася ў своеасаблівую
тарговую слабаду, дзе раз-
мяцілісь агурэчныя павільёны.
Там можна было не толькі на-
быць агуркі ў любым выглядзе,
а і самаму паспытаць розныя
стравы, салення і квашэння з
агурка і іншай гародніны, атры-
маць рэцэпты на любы густ.

На свяце былі арганізаваны
выставы работ народных
умельцаў, выстава-продаж
кветак, тэхнікі для апрацоўкі
агародаў і шэраг іншых цікавых
мерапрыемстваў.

Па выніках свята журы вызна-
чыла лепшых удзельнікаў ме-
рапрыемства. Быў выбраны і
лепшы агурэчнік Шклоўшчыны.
Ім стаў А. Краўчанка, які, разам
з жонкай Ліліяй Георгіеўнай,
вырошчвае экалагічна чыстыя
агуркі па ўнікальнай тэхналогіі і
нават выдаў пра гэта кнігу.

²âàí Áàðûñà¢
Ïîìí³ê àãóðêó ¢ Øêëîâå

Â Ìîãèëåâñêîé îáëàñòè

îòìåíèëè îãðàíè÷åíèå

ïðîäàæè ñïèðòíîãî ïî

âðåìåíè

Теперь шампанское, виног-

радное вино, коньяк, виски,

бренди и прочие дорогие

спиртные напитки в Белыни-

чах, Круглом и Шклове можно

будет купить в магазинах от их

открытия до закрытия.

Напомню, что на протяже-

нии последних трех лет ал-

когольные напитки, в том

числе и шампанское, нельзя

было купить с 21 часа вече-

ра до 9 часов утра.
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Ãðàìàäñêà-ïàë³òû÷íàÿ ãàçåòà.

Âûäàåööà íà áåëàðóñêàé ³ ðóñêàé ìîâàõ,
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Ïà ïðîñüáàõ ÷ûòà÷î¢

Пасля таго, як у “Рэгіёне” быў надрукаваны артыкул вядомага расійскага журналіста Паўла Ша-

рамета “Маленький принц”, да мяне звярнулась ужо некалькі зацікаўленых чытачоў з просьбай

працягнуць тэму і больш распавесці пра хлопчыка Колю. Асабліва цікавяцца гэтым пытаннем жы-

хары Шклоўскага раёна. Выконваем просьбу нашых чытачоў і змяшчаем у “Рэгіёне” яшчэ адзін

матэрыял на гэту тэму, які вясной гэтага года быў надрукаваны ў папулярнай расійскай газеце

«Московский комсомолец».

Áàòüêà îòíÿë ó ñûíà ìàìêó

Àëåêñàíäð Ëóêàøåíêî è Êîëÿ ïðèíèìàþò ïàðàä

Ëóêàøåíêî òàñêàåòñÿ çà

þáêàìè è äåðæèò ïðè

ñåáå ñûíà

Коля Лукашенко — имя этого

пятилетнего мальчика сегодня

в Белоруссии знают все. О нем

пишут журналисты, его пока-

зывают по ТВ, обсуждает бело-

русская блогосфера, даже оп-

позиционные политики нет-

нет да помянут малыша в сво-

их комментариях. Да и как о

нем не говорить, если вот уже

полтора года президент Лука-

шенко не делает ни шагу без

Коленьки. С ним он ездит и в

международные турне, и на

Олимпиаду, с ним ходит на

субботник и посещает черно-

быльскую зону… А все задают-

ся вопросом: “Где же мама?

Почему позволяет таскать ма-

лыша по мероприятиям, на ко-

торых ему совсем не место?”

Вообще-то Батька Лука-

шенко долго не признавался,

что у него есть третий сын.

Рождение Коленьки, появив-

шегося на свет в 2004 году,

считалось чуть ли не гостай-

ной. У родильной палаты лич-

ного врача Лукашенко Ирины

Абельской (а именно она —

мама наследника) круглосу-

точно дежурили охранники

службы безопасности прези-

дента, а докторам строго-на-

строго запретили распростра-

няться о факте родов. Но шила

в мешке не утаишь. Тем более

что близкие отношения со сво-

им лечащим врачом Лукашен-

ко не особо и скрывал.

История Ирины Абельской

полна драматизма. В 1994

году только что избранному

президенту Белоруссии вдруг

потребовался личный эскулап.

Лукашенко тогда был крепок

и здоров, да и требования к

кандидатуре были довольно

странные: приближенные

Батьки искали по белорусским

клиникам не крепкого специа-

листа, а молодую женщину-

врача, приблизительно 30 лет,

желательно — разведенную,

желательно — с ребенком. В

конце концов на стол министру

здравоохранения Инессе

Дробышевской, получившей

это деликатное задание, поло-

жили досье на три кандидату-

ры. Среди них была и миловид-

ная врач-эндокринолог из 9–й

республиканской клиничес-

кой больницы Ирина Абель-

ская. Уроженка Бреста к тому

времени имела за плечами

распавшийся брак с однокур-

сником и малолетнего сына.

Выбор пал на нее. С тех пор

симпатичная шатенка со своим

медицинским чемоданчиком

всюду сопровождала первого

президента: она была рядом с

ним и на митингах, и на межго-

сударственных встречах, и на

концертах, и в поездках. То, что

Ирина ответственна не только

за здоровье президента, стало

понятно во время первого и
(Ïðîäîëæåíèå ñëåäóåò)

Åëåíà Ãàìàþí, «Ìîñ-é êîì-ö»


